



Referat fra Bylaugsmøde mandag d. 17. marts 2025 kl. 19.45 hos Andreas, VB58

Indkaldte: Mette, Andreas, Helle, Inger, Preben, Dorte og Jytte

Afbud: Dorte

1. Velkommen til Preben - præsentationsrunde
2. Konstituering - valg af skatmester og skriver. Inger genvalgt som skatmester, Andreas genvalgt som skriver
3. Gennemgang af email, drev og hjemmeside
4. Trafik
 - a. Opfølgning på vejadgang til Dyskærgård via Frb.vej. Kommunen vil henvende sig til Vejdirektoratet i foråret. GF Veddelev Mølle har rykket. Kommunen giver udtryk for at være i gang med forespørgslen. Overvejelse om at bede planchefen kontakte Vejdirektoratet. Alternativt forespørge Liljeborg, om de har eller overvejer at kontakte Vejdirektoratet. Bylauget forespørger VBGF og GF Veddelev Mølle om et fælles møde med dette punkt på dagsordenen.
 - b. Opfølgning på hastighedsregulering i Bygaden. Pt. national høringsproces om at give kommuner ret til selv at beslutte skiltning på kommunale veje. Vi afventer og følger op.
5. Erhverv i Bygaden. Verserende sag i kommunens behandling. Der følges op.
6. Kommende aktiviteter - forslag om årshjul
 - a. Løbende opbygning af årshjul i det kommende år
 - b. Ang. fællesspisningen ser vi caféløsningen an, før vi beslutter dette års arrangement. Camping/forpagtning er på byrådets dagsorden i den kommende tid.
 - c. Sanketur - der arbejdes på tur på Sønderø, måske allerede før sommerferien.
 - d. **Sommerfesten bliver i år formentlig 14. juni** - i tilfælde af dårligt vejr 21. juni
 - e. Arrangementer efter sommerferien planlægges senere
7. Løbende opgaver/aktiviteter
 - a. Henvendelser/emails siden sidst - invitation til Landsbyernes Dag 9.4. Lauget deltager.
 - b. Byggesager siden sidst - ingen.
 - c. Nye naboer siden sidst - **alle opfordres til at fortælle nye naboer om fordelene ved medlemskab i landsbylauget**
8. Eventuelt - møde med de andre foreninger på halvøen afsøges (jf punkt 4a).